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P r o t o k ó ł  Nr XLVI/2014 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 29 sierpnia 2014r. w sali Urzędu Gminy             
w Kotlinie w  godz. od 900 do 1130 

 
 

I. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
                Otwarcia XLVI sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Czesław Moch witając: Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała 
Urbaniaka, Skarbnika Gminy Irenę Antczak, radnych, sołtysów oraz redaktora Gazety 
Jarocińskiej. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził kworum, bowiem w sesji 
uczestniczyło 14 radnych. 
Listy obecności radnych, sołtysów stanowią załączniki do protokołu. 
Nieobecny był radny Czesław Smoliński. 

 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
                 Wójt wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
regulaminu korzystania z gminnego boiska sportowego w Magnuszewicach. 
Za zmianą porządku obrad głosowało 14 radnych. 
                 Porządek obrad: 
1.   Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2.   Przedstawienie porządku obrad. 
3.   Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Gminy. 
4.   Interpelacje i zapytania radnych. 
5.   Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XLV sesji  
      Rady. 
6.   Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XLV sesji Rady oraz  z wykonania 
      uchwał Rady. 

  7.   Przyjęcie  informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy, informacji o kształtowaniu się 
        wieloletniej prognozy finansowej Gminy oraz informacji o przebiegu wykonania planu  
        finansowego samorządowych osób prawnych  za I półrocze 2014r. 
  8.   Przyjęcie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności oraz rozkładania na 
        raty należności pieniężnych za I półrocze 2014r. do których nie stosuje się  ustawy – 
        Ordynacja podatkowa. 
  9.   Przygotowanie szkół do nowego roku szkolnego. 

   10.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
          - przekazania wniosku według właściwości,  

     - rozpatrzenia skargi, 
- zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Kotlin na rok 2014, 
- zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na 2014 
  rok, 
- regulaminu korzystania z gminnego boiska sportowego w Magnuszewicach. 

11.  Wolne głosy i wnioski. 
12.  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XLV sesji Rady  
       Gminy. 
13.  Zamknięcie obrad. 

 
ad.3 Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Gminy. 
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                    Protokół z XLV sesji Rady Gminy, który wyłożony został do wglądu podczas 
posiedzeń stałych komisji Rady w dniach 27 i 28 sierpnia br. przyjęty został jednogłośnie 14 
głosami za. 
 
ad.4 Interpelacje i zapytania radnych. 
                     Interpelacje zgłosili: 
Radny Dariusz Józefiak wnioskował o: 
- namalowanie pasów skrajnych na drodze Kotlin – Sucha, 
- naprawę poboczy przy drodze Kotlin  - Sławoszew, ponieważ w niektórych miejscach poziom 
  poboczy jest kilkanaście centymetrów poniżej jezdni. Radny mówił, że chciały przejechać się 
  drogą Kotlin – Sławoszew z dyrektorem ZDP w Jarocinie, aby  dyrektor zobaczył  jak 
  wyglądają pobocza tej drogi i które należy uzupełnić jeszcze przed zimą. 
- odtworzenie rowu  melioracyjnego na Nowej Wsi, który zasypał Pan T.J. 
- ustawienie znaku przy przepuście jadąc do posesji Pana Walczaka w Sławoszewie. 
Radny Mirosław Twardowski wnioskował o: 
- dokończenie i zmianę  w niektórych  miejscach oznakowania kierunkowego numeracji posesji 
  w Wyszkach, które zdaniem radnego jest niedokończone i  w nieodpowiednich miejscach, 
- odprowadzenie wód opadowych z posesji w Wyszkach, co wałkowane jest od 3,5 roku, a  
  posesje są zalewane i nie wskazano do tej pory miejsca gdzie można odprowadzić wodę, 
- wybudowanie placu zabaw w Wyszkach.  Radny mówił, że dał się zbyć Wójtowi, który mówił,  
  że mają boisko i czego jeszcze chcę. 
  Wójt odpowiedział, że słowa „czego jeszcze chcę” są to nie Jego słowa, a słowa radnego. 
  Radny Twardowski mówił dalej, że Wójt mówił, że mają boisko i mogą sobie poczekać za  
  placem zabaw, a teraz nie ma i boisko i placu zabaw. Radny informowa ł, że dzieci bawią się na 
  ulicy. 
  Wójt odpowiedział, że to rodzice odpowiadają za dzieci bawiące się na ulicy. 
  Na co radny Twardowski odpowiedział, że  da przykład, że będą wspólnie odpowiadać za  
  pewne  rzeczy i nie należy zrzucać tego na rodziców. 
- ustawienie słupa ogłoszeniowego w Wyszkach Górach, 
- utwardzenie  drogi w Wyszkach Górach o budowę której mieszkańcy zabiegali od dawna, a we   
  wrześniu ubiegłego roku Wójt zapewniał, że za tydzień puszcza sprzęt i do dzisiaj tego sprzętu  
  tam nie ma.  Radny informował, że rozchodzi się materiał, który jest składowany i zarasta 
  trawą i tworzy się tam wysypisko  śmieci. 
  Wójt poinformował, że na tym odcinku drogi  są już geodeci, pytając radnego – czy zauważył  
  to ? 
  Radny Twardowski odpowiedział, że wypadałoby zadzwonić i powiedzieć : „ słuchaj facet już 
  są geodeci” i nie byłoby tego tematu. 
- monitorowanie pomimo, że jest odpowiedź w sprawie zamontowania fotoradaru w Wyszkach, 
  informując, że w przeciągu 3 dni były 3 wypadki i to prawie  na przejściu dla pieszych. 
  Radny mówił, że słyszał, że ma tylko żądania, ale skąd wziąć pieniądze. Radny mówił, że jest 
  otwarty i nie przypomina sobie sytuacji, aby Wójt poprosił Go i powiedział, że trzeba  załatwić 
  to, czy tamto. 
  Wójt odpowiedział, że przypuszcza, że w poniedziałek radny Twardowski będzie przepraszał  
  za wzburzenie i emocje, co się już zdarzało wcześniej. 
Radny Bogdan Pacholak wnioskował o położenie jak najszybciej  asfaltu na drodze Racendów 
– Lubinia Mała i odtworzenie rowów przy tej drodze. 
Radny Jerzy Szymczak wnioskował o zamontowanie muldy na ulicy Sienkiewicza, o co 
wnioskują mieszkańcy zamieszkali przy  tej ulicy. Radny mówił, że ulica Sienkiewicza idą 
dzieci do szkoły i częściowo bawią się na tej ulicy, a rodzice nie są w stanie zawsze upilnować. 
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Wójt poinformował, że o zamontowanie muldy  na nowo wybudowanej drodze w Wilczy wnosił 
już radny Warmuz,  a na nowo wybudowanej drodze - ul. Cichej jeden z mieszkańców 
zamieszkałych przy tej ulicy. 
Sołtys Beata Skowrońska wypowiedziała się za wnioskami dotyczącymi drogi Kotlin – 
Sławoszew zgłoszonymi przez radnego Józefiaka oraz wnioskowała o ułożenie rury w rowie         
i jej przysypanie przy posesji Pana Hajdasza w Sławoszewie tak, aby dzieci mogły bezpiecznie 
wychodzić z autobusu szkolnego. Sołtys informowała, że wniosek w tej sprawie zgłosiła rok 
temu, a przez pomyłkę zasypano rów przy przystanku, a nie naprzeciw przystanku 
autobusowego, o co wnosiła. 
Radny Maciej Skowron wnioskował o: 
- naprawienie zaniżenia jezdni na przejściu dla pieszych na ul. Dworcowej gdzie przy opadach 
  stoi woda i o zwrócenie uwagi na stojące samochody na przejściu dla pieszych, 
- utworzenie zatoczek dla samochodów pomiędzy  drzewami przy ul. Dworcowej. 
Radny Zdzisław Wodniczak  wnioskował o: 
- wykoszenie poboczy i rowów przy drogach powiatowych, 
- naprawienie asfaltu przy drodze powiatowej w Twardowie, w miejscu w którym usuwano pnie  
  po wyciętych dębach, 
- wybudowanie 2 przepustów  przy drodze w Twardowie , w tym 1 przy boisku, 
- zakończenie  budowy łącznika drogi Twardów – Racendów. 
Radny Szczepan Szymczak wnioskował o: 
- odtworzenie rowu przy drodze powiatowej w Magnuszewicach od krzyżówki w kierunku 
  Zakrzewa, ponieważ woda z pól spływa  drogą w kierunku kościoła, 
- wyczyszczenie studzienek kanalizacji deszczowej  w Magnuszewicach przy moście na Lutyni. 
Radny Szczepan Szymczak prosił o informację na temat magazynowanej karmy dla norek         
w Magnuszewicach, informując o piśmie skierowanym w tej sprawie przez księdza  proboszcza 
do Wojewódzkiej Stacji Sanitarno- Epidemiologicznej w Poznaniu  skąd otrzymał informację, że 
jest to sprawa Starosty Jarocińskiego. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak poinformował o 3 krotnym  ogłoszeniu w Gazecie 
Jarocińskiej o sprzedaży w centrum Kotlina atrakcyjnej  działki o powierzchni 2500m2 , o 
sprzedaży której nikt nic nie wie. Radny przekazał Wójtowi ogłoszenie z gazety. 
Przewodniczący Rady pytał – czy wiadomo w którym jest miejscu? 
Radny Szymkowiak odpowiedział, że On wie, dzwoniąc pod podany numer i jest to  działka 
probostwa przy ul. Staszica, po byłym gospodarstwie rolnym proboszcza. 
Radny Szymkowiak poinformował, że delegacja była u ks. biskupa, który nie jest o sprzedaży 
poinformowany. 
Radny wyjaśniał, że z uwagi na to, że  jest szefem Akcji Katolickiej delegacja przybyła do Niego 
z tą sprawą. 
Radny wyjaśnił, że mówi o tym w kontekście tego, że  sołtys szuka działki pod plac zabaw. 
Wójt poinformował, że w obecności Przewodniczącego Rady rozmawiał na ten temat z księdzem 
proboszczem, który jako gospodarz  tego terenu nic na ten temat nie wiedzia ł. 
Radny Szymkowiak mówił, że jest to  kolejny majątek, który ucieka poza plecami i nikt nie ma 
na to wpływu, nawet ks. biskup. 
          Radny Szymkowiak wnioskował następnie o remont parkietu w sali gimnastycznej Szkoły 
Podstawowej w Kotlinie na temat którego wielokrotnie rozmawiał  z dyr. Edytą Orpel, a która 
mówiła, że  nie ma środków na ten cel.  Dyr. Szkoły ma środki jakie ma i ciągle są obcinane – 
mówił radny Szymkowiak. 
Kolejny temat, który poruszył radny Szymkowiak to  brak materacy w sali gimnastycznej. Radny 
informował, że  w dalszym ciągu jest tylko 1 materac. 
Wójt odpowiedział, że dyr. Orpel nie widzi problemu z materacami. 
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Dalej radny Szymkowiak przekazywał informację o tym, że  1 września 2014r.  Szkoła 
Podstawowa w Kotlinie obchodzić będzie  jubileusz 25 lecia i o tym, że Szkoła ta projektowana 
była na 525 osób. 
Radny przypominał, że w czasie gdy przyszedł do tej szkoły walczył o stadion pełnowymiarowy 
i nie dało się tego osiągnąć przy tej liczbie uczniów. 
Dalej radny mówił, że do szkoły włożono przedszkole , które rozrasta się do niesamowitych 
rozmiarów. Obecnie w Przedszkolu Publicznym jest 204 dzieci i zajmują cały parter budynku. 
Szkoła Podstawowa  zajmuje tylko 1 piętro. 
Radny Krzysztof Szyszka  prosił, aby na ten temat mówić w punkcie „ Przygotowanie szkół do 
nowego roku szkolnego” , a nie w interpelacjach.  
 
ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XLV 
sesji Rady. 
                  Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym: 
- podpisał podjęte przez Radę uchwały, 
 - przekazał Wójtowi wnioski zgłoszone przez radnych i sołtysów na sesji, 
- wziął udział  w zakończeniu roku szkolnego w Szkole Podstawowej w Kotlinie oraz         
  w Gimnazjum w Woli Książęcej i w Kotlinie, 
- uczestniczył w dożynkach w sołectwie Twardów, 
- obecny był na posiedzeniu obu stałych komisji Rady w dniach 27 i 28 sierpnia, 
- podpisał upoważnienie  dla Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej do kontroli GOPS . 
                  Następnie Przewodniczący Rady odczytał: 
1) pismo złożone  przez Panią  Halinę  Gralę byłą dyrektor Gimnazjum w Kotlinie  do Rady 
Gminy o przyznanie bonifikaty od ceny  lokalu mieszkalnego. Przewodniczący poinformował,  
że do tematu Rada wróci gdy dojdzie do decyzji zbycia lokalu. 
Wójt poinformował, że może  będzie  to tematem sesji październikowej, po uzgodnieniu  
warunków udzielania bonifikat. 
2) pismo księdza Józefa Hańczaruka  skierowane do Wojewódzkiej Stacji Sanitarno 
Epidemiologicznej w Poznaniu  do wiadomości Przewodniczącego Rady w sprawie 
podjęcia skutecznej interwencji w związku z wydobywającymi się nieprzyjemnymi zapachami      
z budynków po byłym zakładzie rolnym  Magnuszewicach. W budynkach tych składowane są 
pewne substancje. 
Wójt poinformował, że pismo w sprawie  magazynowania karmy wysłał do Powiatowej Stacji 
Sanitarno Epidemiologicznej w Jarocinie, Powiatowego Inspektora  Budowlanego w Jarocinie     
i do Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Kaliszu o przeprowadzenie doraźnej 
kontroli. 
Przeprowadzona została  kontrola z udziałem Powiatowego Lekarza Weterynarii i pracownika 
Urzędu Gminy i Wójta Gminy. 
Powiatowy Lekarz Weterynarii wydał decyzję  o usunięciu karmy i nałożył karę na właściciela 
składowanej karmy. Stwierdzono, że nie ma zapachów. 
Od tej decyzji odwołał się właściciel do Wojewódzkiego Lekarza Weterynarii. 
W pomieszczeniach po  byłym zakładzie rolnym może być przechowywany tylko produkt, a nie 
odpad mięsny – wyjaśniał Wójt. 
Wójt poinformował, że w sprawie tej spotka się  w najbliższy poniedziałek z Powiatowym 
Lekarzem Weterynarii co do pozyskania informacji co jest składowane w budynkach. 
Do informacji Przewodniczącego nie wniesiono uwag. 
 
ad.6 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XLV sesji Rady oraz                
z wykonania uchwał Rady. 
            Wójt poinformował, że uchwały podjęte na ostatniej sesji Rady przekazano do 
Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu Wydział Kontroli, Prawny i Nadzoru, 
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wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy i umieszczono na stronach Biuletynu 
Informacji Publicznej Gminy. 
Uchwały dotyczące budżetu przekazano do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 
Zespół w Kaliszu. 
Uchwałę w sprawie statutu Biblioteki  Publicznej Gminy Kotlin oraz  uchwałę w sprawie zmiany 
budżetu Gminy przekazano do Redakcji Dziennika Urzędowego Województwa Wielkopolskiego  
w celu ich opublikowania. 
W okresie od ostatniej sesji Wójt wydał 14 zarządzeń, w tym: w sprawie powołania komisji 
przetargowej  do przeprowadzenia przetargu dotyczącego sprzedaży nieruchomości położonej     
w Kotlinie przy ul. Poznańskiej, w sprawie przygotowania i zapewnienia działania gminnego 
systemu wykrywania i alarmowania oraz wczesnego ostrzegania w gminie Kotlin,  w sprawie 
wprowadzenia do stosowania Planu Ochrony Cywilnej Gminy Kotlin, w sprawie zmiany 
budżetu Gminy, w sprawie powołania jednorazowej komisji przetargowej w celu wyłonienia 
wykonawcy na przebudowę boisk rekreacyjnych przy Szkole Podstawowej w Kotlinie,               
w sprawie regulaminu udzielania zamówień publicznych o wartości powyżej 30 tys. euro,           
w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej do przeprowadzenia postępowania 
egzaminacyjnego dla nauczyciela Szkoły Podstawowej w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie         
i nauczyciela Publicznego Przedszkola w Kotlinie ubiegających się o stopień awansu 
zawodowego nauczyciela mianowanego, w sprawie ustalenia na dzień 12 września 
2014r.terminu składania wniosków o udzielenie pomocy uczniom w ramach rządowego 
programu pomocy w 2014r. „Wyprawka szkolna” w roku szkolnym 2014/2015.  
Ponadto Wójt poinformował, że  w okresie międzysesyjnym: 
- uzyskano prawomocne pozwolenie zatwierdzające projekt zamienny na budowę kanalizacji 
sanitarnej w Woli Książęcej, 
- 11 lipca dokonano odbioru końcowego remontu wraz z modernizacją świetlicy wiejskiej 
  w Sławoszewie, a wartość odebranych prac to 63.710,27 zł, 
- w miesiącu sierpniu dokonano odbioru końcowego budowy placu zabaw w Kurcewie, a 
wartość odebranych prac to 35.995,12 zł, 
- w dniu 14 sierpnia podpisano umowę  z firmą MARDO-SPORT z Puszczykowa na 
  przebudowę boisk  rekreacyjnych przy Szkole Podstawowej w Kotlinie za kwotę 609.516,71 zł  
  i w tym samym dniu  przekazano plac budowy, 
- podpisano umowę z Bankiem Spółdzielczym w Jarocinie  na udzielenie kredytu bankowego 
  w kwocie 1.500.000,- zł na sfinansowanie zadań majątkowych Gminy, 
- w dniu 21 lipca unieważniono postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego  na 
przebudowę drogi Orpiszewek – Lutynia i w dniu 22 sierpnia ogłoszono następne postępowanie 
na wybór wykonawcy tej inwestycji, a otwarcie ofert wyznaczono na dzień 11 września br. 
- w dniu 25 sierpnia ogłoszone zostało postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na 
przebudowę drogi gminnej w Woli Książęcej, a otwarcie ofert  wyznaczono na dzień 15 
września br. 
Poza tym Wójt: 
- uczestniczył w zakończeniu roku szkolnego w Szkole Podstawowej w Kotlinie i Gimnazjum 
  w Woli Książęcej, 
- obecny był na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy, 
- spotkał się z posłem Piotrem Walkowskim w celu omówienia spraw dotyczących możliwości 
  współfinansowania Dnia Kotlina Święta Pomidora, 
- obecny był na turnieju piłki nożnej o puchar Wójta Gminy, 
- obecny był na spotkaniu z przedstawicielami  Energetyki w Skalmierzycach, 
- uczestniczył w turnieju wsi jaki odbył się w sołectwie Magnuszewice, 
- uczestniczył w spotkaniu w zakresie przedsiębiorczości, które odbyło się w Domu Kultury  
  w Kotlinie, 
- uczestniczył w dożynkach w  sołectwach: Twardów, Parzew  i Sławoszew, 
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- uczestniczył w dożynkach powiatowych w Żerkowie, 
- brał udział w uroczystości poświęcenia samochodu OSP w Magnuszewicach. 
Do sprawozdania Wójta nie wniesiono uwag. 
 

ad.7.Przyjęcie  informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy, informacji o 
kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy oraz informacji o przebiegu 
wykonania planu finansowego samorządowych osób prawnych  za I półrocze 2014r. 
                  Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  Stefan Taczała poinformował, że na 
posiedzeniu Komisji w dniu 27 sierpnia obecne były dyrektorki szkół podstawowych, gimnazjum 
i przedszkola, które zapewniały, że  szkoły i przedszkole są przygotowane  do nowego roku 
szkolnego. 
Przewodniczący Komisji poinformował, że radny Włodzimierz Szymkowiak  zgłaszał potrzebę 
remontu parkietu w sali sportowej Szkoły Podstawowej w Kotlinie oraz wskazywał na duże 
zaległości w opłacie za wodę. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała  wykonanie budżetu Gminy za I półrocze 2014 roku oraz 
wszystkie omówione  projekty uchwał. 
Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław Wodniczak 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy za I półrocze 
2014 roku oraz przedłożone  projekty uchwał. 
Komisja zapoznała się  ze stanem zaległości w podatkach i opłatach stwierdzając minimalną 
podwyżkę zaległości. 
Zaległości stwierdzono również w opłacie za odpady komunalne. 
Przewodniczący Rady wskazując na kwotę 12 tys. zł na budowę  przydomowych oczyszczalni 
ścieków, pytał – na ile to wystarczyło i w jakich miejscowościach? 
Wójt i Skarbnik odpowiedzieli, że zgodnie z uchwałą Rady wypłacono po 3 tys. zł czyli 4 
mieszkańcom. 
Przewodniczący Rady nie słysząc pytań co do wykonania budżetu Gminy za I półrocze uznał, że 
Rada Gminy informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy oraz informację o przebiegu 
wykonania planu finansowego Biblioteki. 
 
ad.8.Przyjęcie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności oraz 
rozkładania na raty należności pieniężnych za I półrocze 2014r. do których nie stosuje się  
ustawy – Ordynacja podatkowa. 
                    Do informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności oraz rozkładania na 
raty należności pieniężnych za I półrocze 2014r. które szczegółowo omówił Wójt na 
posiedzeniach komisji w dniach 27 i 28 sierpnia br. nie wniesiono uwag. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy informację przyjęła. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad. 9.   Przygotowanie szkół do nowego roku szkolnego. 
               Radny Krzysztof Szyszka przeprosił radnego Włodzimierz Szymkowiaka za to, że 
przerwał Mu wypowiedź w punkcie interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Szyszka  mówił, że Szkoła Podstawowa w Kotlinie pęka w szwach  i nie było przewidziane 
w niej pomieszczeń dla przedszkola.  
Radny Szyszka uważał, że  należy zastanowić się nad rozładowaniem szkoły  i  przedszkola ? 
Radny Szyszka poparł radnego Szymkowiaka co do konieczności pomalowania parkietu w sali 
gimnastycznej i  znalezienia środków  na to zadanie. 
Wójt odpowiedział, że nie należy dać się zwariować. 
Wójt poinformował, że w szkole są pomieszczenia, które  są czasowo wykorzystywane, miedzy 
innymi  przez referat księgowy, który zamierza przenieść do Urzędu Gminy. 
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Dyr. Kycia i dyr. Krawczyk zajmują małe pomieszczenia. Natomiast dyr. Orpel z sekretariatem 
zajmuje prawie dwie pełnowymiarowe klasy. Gdy referat księgowy przejdzie do Urzędu Gminy i 
dyr. Orpel przejdzie do pomieszczenia mniejszego pozyska się 3 klasy lekcyjne. 
Nie można zdaniem Wójta przypisać jednej klasy do jednego pomieszczenia, ponieważ 
pomieszczenia te były nie wykorzystane. 
Wójt przypomniał, że w szkole są dwie klasy komputerowe  osobno dla Szkoły Podstawowej         
i osobno dla Gimnazjum.  
Radny Szymkowiak podziękował radnemu Szyszce, że poparł Go w swojej wypowiedzi, co do 
szkoły. 
Radny Szymkowiak wskazywał na zmniejszenie środków na boiska rekreacyjne o kwotę 230 tys. 
zł i są to środki Gminy, a nie Lidera. Natomiast  dyrektorzy  mówią, że nie mają środków, a          
z pieniędzy tych można wyremontować salę gimnastyczną. Radny mówił, że chodzi o dobro 
dziecka. 
Radny Szymkowiak informował, że w szkole  jest obecnie 646 dzieci, w tym 74 spoza obwodu, a 
miało być 525. Dzieci  z Gimnazjum  miały nie mieć kontaktu z małymi dziećmi. 
Wójt  uważał, że świadczy to o atrakcyjności szkoły. Upadają szkoły na wsiach i kiedyś trzeba 
będzie  podjąć decyzję. 
Radny Szymkowiak podziękował za nowe okna i schody w Szkole Podstawowej w Kotlinie. 
Radny wnosił, aby ufundować  stypendium Wójta dla  wyróżniających się  i w sporcie i w nauce. 
Przewodniczący Rady wskazał również  na dużą liczbę dzieci spoza obwodu w Szkole 
Podstawowej w Kotlinie .  
Wójt wyjaśnił, że obwody są uchwalone, a rodzice decydują gdzie posłać dziecko. 
Rada Gminy przyjęła informację o przygotowaniu szkół do nowego roku szkolnego. 
 

   ad.10.  Rozpatrzenie projektów uchwał. 
                     Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał: 
    1)  w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 
         Uchwała Nr XLVI/260/2014 podjęta została 14 głosami za. 

2)  w sprawie rozpatrzenia skargi. 
     Uchwała Nr XLVI/261/2014 podjęta została 14 głosami za. 
3)  zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Kotlin na rok 2014 
     Uchwała Nr XLVI/262/2014 podjęta została 14 głosami za. 
4)  zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na 2014 

 rok. 
 Uchwała Nr XLVI/263/2014 podjęta została 14 głosami za. 

5) w sprawie regulaminu korzystania z gminnego boiska sportowego w Magnuszewicach.  
    Uchwała Nr XLVI/264/2014 podjęta została 14 głosami za. 
Podjęte uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
 

ad. 11.  Wolne głosy i wnioski. 
                      Zgłoszone wnioski: 
Radny Dariusz Józefiak wnioskował o ścięcie poboczy drogi  na Nowej Wsi. 
Sołtys Beata Skowrońska podziękowała za plac zabaw w Sławoszewie , nową elewację na 
świetlicy wiejskiej w Sławoszewie, wnosząc o wycyklinowanie  i wymalowanie podłogi              
w świetlicy wiejskiej w Sławoszewie. 
Wójt odpowiedział, że możliwości są, brak jest jednak na to czasu. 
Sołtys Teresa Smolińska pytała – czy można podłączać się do sieci kanalizacji sanitarnej w Woli 
Książęcej  i czy zakończono naprawę poboczy dróg w Woli Książęcej? 
Wójt odpowiedział, że 10 września br. odbędzie się odbiór sieci. 
Radny Zdzisław Wodniczak  wnioskował o zakup gruntów przy  ul. Ks. Rymarkiewicza  
z przeznaczeniem na dojazd  do działki na której  jest Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej. 
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Radny proponował urządzenie  parkingu na działce zajmowanej przez GOPS.   
 

ad.12.  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XLV sesji 
Rady Gminy. 
                 Wójt poinformował, że zgłoszone wnioski dotyczące dróg powiatowych w dniu 1 lipca 
2014r. przekazano do Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie. 
W dniu 11 lipca Zarząd Dróg poinformował, że: 
- budowa chodnika przy drodze powiatowej w Sławoszewie jest zadaniem inwestycyjnym, na 
które  w miesiącu wrześniu bieżącego roku należy złożyć wniosek do budżetu Powiatu na rok 
2015, 
- na namalowanie pasów skrajnych na drodze Kotlin – Sławoszew Zarząd nie posiada  środków, 
- wycinkę krzaków przy drogach powiatowych na terenie gminy Kotlin zaplanowano na  okres 
jesienno – zimowy, 
 - szerokość wykaszania poboczy dróg wynika z bardzo dużego zakresu prac na terenie całego 
powiatu, przy jednoczesnej szybkiej wegetacji roślin. Poza tym szersze wykaszanie powoduje 
bardzo częste awarie sprzętu na skutek zalegających tam  kamieni z pól. Liczne naprawy oprócz 
kosztów powodują przestoje opóźniające  wykaszanie traw znajdujących się w skrajni jezdni, co 
wpływa na bezpieczeństwo ruchu. Dlatego wykaszanie  poboczy na całej szerokości Zarząd 
realizuje tylko na  przebudowanych drogach w okresie jesiennym. Obecnie zakończono pierwsze 
koszenie na terenie powiatu i rozpoczęto drugie, które będzie realizowane także na terenie gminy 
Kotlin. 
- brakujące słupki odblaskowe przy drodze Kotlin – Sucha zostały uzupełnione. 
                Wniosek o naprawę drogi Racendów -   Lubinia Mała i drogi do posesji nr 60                 
w Racendowie przesłano w dniu 3 lipca br. do Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych            
w Poznaniu.    
W dniu 1 sierpnia br. z Nadleśnictwa Jarocin otrzymano odpowiedź  na wniosek, w której 
Nadleśnictwo informuje, że przeprowadzono lustrację terenową na wymienionych drogach             
i stwierdzono, że droga  do posesji nr 60 będąca w zarządzie Nadleśnictwa  jest drogą leśna 
gruntową ,  na której w wyniku wywozu drewna  pojawiły się koleiny utrudniające poruszanie się 
po niej. Po zakończeniu prowadzonej rębni  zostanie zlecone profilowanie nawierzchni w celu 
likwidacji kolein. 
Natomiast droga  Racendów – Lubinia Mała  jest drogą o nawierzchni gruntowej wzmocnionej 
tłuczniem kamiennym. Wyremontowany odcinek tej drogi od Racendowa do  lasu jest w stanie 
bardzo dobrym, bez śladów zużycia. Natomiast dalej  przez las w kierunku Lubini Małej droga ta 
posiada ubytki w nawierzchni. 
W ocenie Nadleśnictwa ubytki w nawierzchni nie powstały w ciągu ostatnich kilku miesięcy         
z powodu wywozu drewna, dlatego niezrozumiałe jest obarczanie odpowiedzialnością za zły stan 
techniczny drogi Nadleśnictwa tylko na podstawie przejazdu tą drogą kilku samochodów               
z drewnem. 
Nadleśnictwo poinformowało, że wywozu drewna z lasu dokonują prywatne firmy  świadczące 
usługi, a nie Lasy Państwowe. Poza tym drogą tą przemieszczają się także inne pojazdy i sprzęt 
rolniczy. 
W związku z tym Nadleśnictwo uważa, że domaganie się naprawy powstałych uszkodzeń na 
drodze Racendów – Lubinia Mała jest bezzasadne. 
              Wniosek o obcięcie  gałęzi drzew przy drodze Magnuszewice Parcele przesłano do 
ENERGA OPERATOR Rejon Dystrybucji w Jarocinie, który poinformował, że zostanie 
wykonana chirurgia drzew wrastających w linię elektroenergetyczną. 
               Odpowiadając na pozostałe wnioski Wójt poinformował, że: 
- urządzenie boiska sportowego w Racendowie w nowym miejscu powinno nastąpić w roku 2015, 
- podejmowane są działania zmierzające do poprawy jakości wody, a przyczyną brudnej wody   
  w Woli Książęcej było prowadzenie prac na stacji uzdatniania wody w RSP w Twardowie, 
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- budowa drogi -  ul. Kołłątaja   - będzie to z pewnością wniosek  do projektu budżetu Gminy na 
  2015 rok, 
- gałęzie przy ul. Kołłątaja wycięto, 
- wykaszanie rowów przy drogach gminnych odbywa się na bieżąco, 
- światło uliczne w Magnuszewicach i Wyszkach Górach wyregulowano, 
- nie było skarg na jakość wody w Wyszkach, które zasilane są  ze stacji uzdatniania wody  
  w Wyszkach, 
- słupki przy ul. Twardowskiej zostały naprawione. 
               Wójt poinformował następnie, że usilnie pracuje  nad budową ścieżki rowerowej, która 
łączyłaby  gminę Kotlin z Pleszewem i Jarocinem. 
Wójt poinformował, że budowę ścieżek przy drodze nr 11  finansuje GDDKiA, a nie samorządy. 
Wójt odczytał pismo skierowane do GDDKiA odnośnie terminu i zakresu budowy ścieżek 
rowerowych przez teren gminy Kotlin. 
W odpowiedzi Dyrekcja poinformowała, że  na terenie gminy Kotlin przewiduje się realizację  
następujących ciągów pieszo rowerowych wzdłuż  drogi nr 11:  Witaszyce – Wyszki 2,9 km,         
z tego 0,6 km  na terenie gminy Kotlin, Wyszki – Kotlin 3,3 km i Kotlin – Suchorzew 1,9 km       
z tego 1,2 km na terenie gminy Kotlin .  
Wszystkie wymienione ciągi zostały umieszczone w wieloletnim ogólnopolskim programie 
ciągów  pieszo rowerowych. 
Zadania te realizowane są w pierwszej kolejności tam gdzie występuje największe zagrożenie  
bezpieczeństwa i w zależności od posiadanych środków na realizację tych zadań. 
Na rok 2015 wytypowano już zadnia do realizacji, a wykonanie zależne jest od posiadanych 
środków. 
O wprowadzeniu do realizacji w kolejnych latach ciągów pieszo rowerowych na terenie gminy 
Kotlin  GDDKiA zapewniła, że powiadomi oddzielnym pismem. 
             Następnie Wójt podziękował  za udział w Turnieju Wsi jaki odbył się w Magnuszewicach, 
gratulując sołectwu Twardów za zajęcie pierwszego miejsca. 
Wójt podziękował pracownikowi Urzędu Gminy Justynie Zawiei, która była koordynatorem 
działań. 
             Wójt zaprosił wszystkich na Dzień Kotlina Święto Pomidora, które odbędzie się 30 
sierpnia 2014r. w Kotlinie na placu  przy Domu Kultury. 
 
ad. 13.  Zamknięcie obrad. 
              Przewodniczący Rady    przypomniał, że po dzisiejszej sesji Rady odbędzie się objazd 
radnych i sołtysów po terenie gminy Kotlin.  Trasa objazdu w załączeniu do protokołu. 
              Dziękując za udział Przewodniczący Rady zamknął XLVI sesję Rady Gminy Kotlin. 
 
 
 
Protokółowała: Paterczyk K. 

 

 


